
   مجيد ميرزايي:
دختر ۲۰ساله رفته بانك گفته من اومدم 
۱۰۰ ميليون وام ازدواج بگيرم چون زير ۲۳ 
سال هستم. بانك هم گفته علاوه بر سفته و 
دو تا ضامن و. . . شما بايد شاغل باشي وگرنه 
وام  نميديم! براي وام ازدواج مجلس و   دولت 
هيچ كاره اند، كت، تن رئيس ش��عب بانكه! 
تا وقتي هم نظارت نباش��ه اي��ن قلدري ها 

ادامه داره.
   احمد پورزمان:

بانك مركزي براي وام ازدواج گفته وثايق 
بايد مطابق قانون باش��ه اما عمده بانك ها 
دوتا ضامن رس��مي و چك يا س��فته ۱۵۰ 
ميليوني از زوج ها ميخ��وان كه اين خلاف 
قانونه. اين يعني قانونگ��ذاري در اتاق ها و 
سالن هاي جلسات نتونس��ته مشكل كف 

ميدون جوون ها رو حل كنه. 
   محمدصادق عبداللهي:

افزايش وام ازدواج يك چيز اس��ت؛ توانايي 
بانك ب��راي پرداخ��ت يك چي��ز و توانايي 
زوجين براي بازپرداخت اقس��اط سنگين 
و طولاني چيز ديگر! مث��لًا محل پرداخت 
وام ها، قرض الحس��نه هاي جاري مردم در 
بانك هاست؛ چند درصد از مردم پولشان در 
حساب قرض الحسنه است؟ لذا صِرف افزايش 

عدد وام ازدواج، كار راه بينداز نيست. 
   سهيل جعفري:

گفتن كه براي س��ال بع��د، ضامن كارمند 
از وام ازدواج حذف ميش��ه، ولي به شخصه 
چون تجرب��ه گرفتن اي��ن وام رو دارم بايد 
بگم كه هر بانكي س��از خودش رو ميزنه و 
وام گيرنده فقط سرگردان اين بانك و اون 

بانك ميشه... 
   ليندا راسخي:

افزاي��ش وام ازدواج/ حذف ضامن كارمند. 
وام ازدواج براي هر نفر۱۵۰ ميليون تومن 
ش��د؛ دخترهاي زير ۲۳ س��ال و پسرهاي 
زير ۲۵ سال هم ميتونن مازاد بر اون۱۵۰ 
ميليون، ۱۰۰ ميليون ديگه هم بگيرن؛ با 
بازپرداخت ۱۰ساله. اوني كه اينا رو تصويب 
ميكنه ميدونه با اين ارقام فقط ميش��ه يه 

زندگي نسبتاً فلاكت بار رو شروع كرد؟
   كاربري با نام »خانم احمدي«:

ميگن وام ازدواج قراره بش��ه ۱۵۰ميليون، 
يادش بخير سه س��ال پيش با اين پول يه 
واحد آپارتمان ميتونس��تي بخري اما الان 
چي؟ بتوني لوازم برقي ها رو اونم درجه دو يا 

سه بخري هنر كردي... 

   نفيسه سادات موسوي:
يه  عالمه مقام مسئول )ش��امل مسئولان 
بانك مركزي( اومدن كميسيون اجتماعي 
مجلس جلسه گذاشتن و تهش اعلام كردن 
اين مدل وام ازدواج دادن بانك ها قابل  قبول 
نيست! حرفشون درسته ها! ولي اين رو ما 
مردم بايد بگيم. مس��ئولان بايد احضاري، 
اخطاري، قانوني، توبيخي و ابلاغي چيزي 

رو كنن واسه اصلاح اين عملكرد!
   عرفان رزمي:

مجلس انقلاب��ي ك��ه داري وام ازدواج رو 
افزايش ميدي آيا فكر پشتوانه و مشكلات 
بانكي رو ك��ردي؟ آيا بانك ها ت��وان تهيه 
بودجه لازم براي اين ميزان هزينه رو دارند 
يا خير؟ قراره خلق پول بش��ه و باز روز از نو 

روزي از نو؟
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 افزايش وام ازدواج 
بدون همراهي بانك ها بي نتيجه است

واكنش كاربران شبكه هاي اجتماعي به افزايش وام ازدواج

ولي اسماعيلي، نماينده مجلس در برنامه اي تلويزيوني در خصوص افزايش وام ازدواج 
در سال ۱4۰۱ اعلام داشت: »۱۵۰ ميليون براي زوج و ۱۵۰ ميليون براي زوجه )جمعاً ۳۰۰ 
ميليون( و براي تشويق جوانان به ازدواج، ۱۰۰ ميليون براي دختران زير ۲۳ سال و ۱۰۰ 
ميليون براي پسرهاي زير ۲۵ س�ال مازاد بر ۱۵۰ميليون با بازپرداخت ۱۰ساله در نظر 

گرفته شده است.« كاربران شبكه هاي اجتماعي ضمن استقبال از افزايش وام ازدواج 
از سختي هاي دريافت وام ازدواج و عدم همراهي بانك ها نوشتند. برخي كاربران نيز 
معتقد بودند حتي اين مبلغ از وام هم نمي تواند مشكل ازدواج جوانان را با هزينه هاي 
سرس�ام آور امروز حل كند. در ادامه بخش هايي از واكنش هاي كاربران را مي خوانيد. 

اين صفحه پيام ه�ا،  متن ها، عكس نوش�ت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر شده در فضاي مجازي را بازنشر می دهد. تلاش بر اين 
اس�ت كه ديدگاه ها و نظرات كاربران انديش�مند ش�بكه های 

اجتماعی در عرصه مكتوب هم ديده شود.

 خداوند به مؤمن اجازه نداد 
كه آبروي خودش را ببرد

آيت الله جوادي آملي:
در روايت آمده كه خداوند فرمود من اگر چيزي را بخواهم به بندگانم 
بدهم با دو دس��ت مي دهم، يعني هم فراوان و هم با احترام. اگر ما 
خواستيم چيزي را به كسي بدهيم و خواستيم او را تكريم كنيم با دو 
دست عطا مي كنيم. خدا وقتي چيزي را به بندگانش عطا مي كند با 
احترام عطا مي كند نه با تحقير،  نه با منت گذاشتن، منت هاي الهي 
تنها درباره فرستادن انبياست، اين همه نعمت هايي را كه خدا به ما 

داد و مي دهد هرگز از آنها به عنوان منت ياد نكرده است. 
ما موظفيم اين كرامت را حفظ كنيم. اينها براي ما نيست، آبروي 
مؤمن امانت اوست، مثل مال نيست كه هر جا بخواهد صرف كند، 
مرحوم كليني )رضوان الله عليه( از اهل بيت نقل كرد كه فرمودند: 
خداوند مؤمن را آزاد آفريد اما به او اجازه نداد كه آبروي خودش را 
ببرد، خودش را ذليل و فرومايه كند. آبروي ما مثل مال نيست كه هر 
جا بخواهيم صرف كنيم آبروي ما حق الله است و ما امين الله هستيم، 

آبروي مؤمن امانت الهي، كرامت الهي و عزت الهي است نزد ما. 
منبع: كانال تلگرامي »در محضر آيت الله جوادي آملي«

   آیينه نفس

طلاي كثيفي كه از آن غافليم!

كانال »مطالع��ات راهبردي امريكا« نوش��ت: زماني كه ب��رده داري در امري��كا رايج بود، زن 
سياهپوستي به نام هريت تابمن، گروهي مخفي به راه انداخته بود كه بردگان را فر اري مي داد. 

بعدها از او پرسيدند: سخت ترين مرحله كار شما براي نجات بردگان چه بود؟
او عميقاً به فكر فرو رفت و گفت: قانع كردن يك برده به اينكه تو برده نيستي و بايد آزاد باشي... 

ميثم كوهن ترابي در توئيتي نوشت: براي ارتقا يا تبديل وضعيت عضو هيئت علمي، بيش از 
هر چيزي، مقاله و آثار پژوهشي او تعيين كننده است. عضو هيئت علمي ناچار است فعاليت 
خود را بر پژوهش متمركز كند. اين امر باعث مي شود آموزش و كيفيت آن در درجه دوم 

قرار گيرد؛ خطر بزرگي كه جامعه علمي را تهديد مي كند. 

كانال تلگرامي »مديران اي��ران« به نقل از 
»تجارت نيوز« نوشت: سالانه ۱۱/۲ ميليارد 
تن زباله خش��ك در جهان توليد مي شود. 
برخي در طبيعت دفن مي شود و اما برخي 
از كش��ورها از بازيافت زباله درآمد عجيبي 
دارند. درآمد تركي��ه از بازيافت زباله ۶۰۰ 
ميليون دلار اس��ت و درآم��د امريكا ۱۱۰ 
ميليارد دلار است؛ ۹۱ برابر بيشتر از درآمد 
صادرات نفت اي��ران! طبق اع��لام وزارت 
اقتصاد ميزان فروش ايران در سال گذشته 
۱/۲ ميليارد دلار بود. توليد زباله در امريكا 
بالاست اما اين كشور با بازيافت زباله ۵۶۰ 
هزار فرصت ش��غلي ايجاد كرده اس��ت. در 
ايران اما زباله ها يا در طبيعت رها شده يا به 

رواج زباله گردي دامن زده است. 
بر اساس گزارش  سازمان بهداشت جهاني 
سرانه توليد زباله در جهان در هر روز برابر با 
۳۰۰ گرم اس��ت. اين درحالي است كه اين 
رقم براي ايراني ها به بي��ش از ۷۱۰ گرم و 
براي تهراني ها ۷۹۰ گ��رم، يعني ۲/۵ برابر 

متوسط جهاني است. 
همزمان براس��اس آمار س��ازمان بازيافت، 
روزان��ه نزديك ب��ه ۵۸ هزار تن و س��الانه 
بيش از ۲۱ ميليون تن زباله در ايران توليد 
مي شود كه ارزش تقريبي هر تن زباله ۴۰۰ 
هزار تومان است. به اين ترتيب، گردش مالي 

بازيافت زباله در ايران، مي تواند س��الانه به 
بيش از ۸ هزار ميليارد تومان برسد. )ميزان 

تحقق اين رقم قطعاً كمتر است.(
   چقدر زباله توليد مي كنيم؟

اين آمار براي كل جهان، به مراتب بدتر است، 
چراكه امريكا دست كم در ميان كشورهايي 
اس��ت كه بازيافت زباله را جدي مي گيرد. 
برخي داده هاي آماري سازمان ملل متحد 
)مربوط به س��ال ۲۰۱۸ ميلادي( نش��ان 
مي دهند كه سالانه حدود ۱۱/۲ ميليارد تن 

زباله خشك در جهان توليد مي شود. 
بد نيست بدانيم كه ۱۱/۲ ميليارد تن، وزني 
معادل ۵۶هزار براب��ر وزن فولادي دارد كه 
از ويرانه هاي »برج ه��اي تجارت جهاني«، 
پس از حملات ۱۱سپتامبر جمع آوري شد! 
)حجم فولاد تخليه ش��ده از اين ويرانه ها، 
حدود ۲۰۰ هزار تن بود.( از طرفي، مقاله اي 
در مجله »نش��نال جئوگرافيك« در سال 
۲۰۱۹ ميلادي نش��ان مي ده��د از حدود 
شش دهه گذش��ته )كه روند عمده توليد 
پلاستيك در جهان شروع شده(، تا به امروز 
حدود ۸/۳ ميليارد تن پلاستيك توليد شده 
است. بخش عمده اين پلاستيك ها به زباله 
تبديل شده و بازيافت نشده اند و حالا سر از 
اقيانوس ها در آورده اند. علاوه بر اين، زباله ها 
عامل حدود ۵ درصد از گازهاي گلخانه اي 

منتشر شده در جهان هم هستند. 
براي ايران كه يكي از ۱۰ توليدكننده بزرگ 
فولاد در جهان اس��ت و زيرساخت هاي اين 
حوزه را هم دارد، ش��ايد مهم ترين بخش در 
صنعت بازيافت، بخش فولاد باش��د. آمارها 
نش��ان مي دهند از دهه ۱۹۷۰ به اين س��و، 
حدود ۶۰ درصد از تمام محصولات فولادي 
در امريكاي ش��مالي )ايالات متحده امريكا 
و كانادا( بازيافت مي ش��وند و در واقع، فولاد 
اصلي ترين محصول بازيافتي در اين منطقه 
است. جالب تر آنكه همين برآوردهاي آماري 
نشان مي دهد كه تنها در امريكا، حدود ۵۳۰ 
هزار فرصت شغلي در بخش بازيافت فولاد 
وجود دارد كه ارزش اف��زوده اي برابر با ۱۱۰ 
ميليارد دلار )حدود ۱۱ برابر بالاتر از صادرات 
نفت ايران در سال ۱۳۹۹( ايجاد كرده است. 
امري��كا همزمان بزرگ تري��ن صادركننده 
ضايعات فولاد و آهن قراضه در جهان است و 
بخش عمده اين محصولات را به تركيه و هند 
مي فرس��تد. داده هاي سايت »استاتيستا« 
)Statista( نشان مي دهد تركيه در سال 
۲۰۲۰ ميلادي، ح��دود ۲۲/۴ ميليون تن 
فولاد ضايعاتي وارد ك��رده و از اين نظر، با 
اختلاف بسيار زيادي در صدر است. قيمت 
هر تن فولاد ح��دود ۲۴۰ دلار اس��ت. اگر 
تنها ۱۰ درصد از اين مبلغ را به عنوان سود 

ناشي از بازيافت در نظر بگيريم سود صنايع 
بازيافت تركيه با اين ارقام، مي تواند سالانه 

به حدود ۶۰۰ ميليون دلار برسد. 
ام��ا آيا ف��ارغ از بح��ث زباله ه��اي صنعتي، 
كشورهاي ديگر با بازيافت زباله هاي خانگي 
هم براي خودشان درآمد و رشد اقتصادي مهيا 
مي كنند؟ پاسخ مثبت است. آلمان قهرمان 
اين داستان است و اكنون حدود ۵۶ درصد از 
زباله اش را بازيافت مي كند. اتريش )حدود ۵۴ 
درصد(، كره جنوبي )۵۳ درصد( و سوئيس با 

)۵۰ درصد( هم در رتبه هاي بعدي هستند. 
بر اس��اس برنام��ه اي��ن اتحاديه، تا س��ال 
۲۰۳۰ ميلادي،۷۰درصد  از تمام كالاهاي 
بسته بندي شده در كش��ورهاي عضو اين 
اتحاديه بايد بازيافت شود و ميزان بازيافت 
زباله هاي خانگي هم تا سال ۲۰۳۵ ميلادي 
بايد به ۶۵ درصد برس��د. در امريكا، حدود 
۱/۱ ميليون ش��غل در حوزه بازيافت زباله 
وجود دارد و س��هم اي��ن بخ��ش از توليد 
ناخالص داخلي امري��كا، ۲۳۶ ميليارد دلار 

برآورد شده است. 
با بازيافت تمام پلاس��تيك توليد شده در 
جهان در طول يك سال، مي توان در هر سال 
۲۰۰ ميليارد دلار ارزش افزوده ايجاد كرد. 
اين رقم، كمابيش به اندازه توليد ناخالص 

داخلي ايران در سال ۱۳۹۹ است!

سخت ترين مرحله كار فراري دادن سياهپوست ها خطر بزرگي كه جامعه علمي را تهديد مي كند

پيامدهاي فراوان و مصيبت بار فقر چيست؟
كانال رسمي »بنياد شهيد مطهري« در 
تلگرام به اس��تناد كتاب بيست گفتار، 
ص۸۳- ۸۲ )با اندك تلخيص( بخشي 
از بيانات استاد شهيد مرتضي مطهري 
را به اش��تراك گذاشت. اس��تاد شهيد 
مي فرماين��د: فقر و احتياج � س��ببش 
هرچه باش��د، خواه بي عدالتي يا چيز 
ديگر� يكي از موجبات گناه است؛ اگر 
ضميمه بش��ود با احس��اس مغبونيت و محروميت، ديگر بدتر؛ اگر ضميمه بشود با حسرت 
كشيدن هاي تجملات عده اي، باز از آن هم بدتر، آن وقت هميشه خواهد گفت: »سخن درست 

بگويم نمي توانم ديد/ كه مي خورند حريفان و من نظاره كنم«.
همين »نمي توانم ديد« س��بب س��رقت ها مي شود، س��بب رش��وه گيري ها مي شود، سبب 
اختلاس ها و خيانت ها به اموال عمومي مي شود، س��بب گناه ها مي شود، سبب غل و غش و 
تقلب در كارها مي شود؛ سبب مي شود كه افرادي براي اينكه خود را به دسته اي ديگر برسانند، 

رشوه بخورند، دزدي بكنند، زير حساب مردم بزنند و همين طور. 
علي)ع( به فرزند عزيزش محمد بن حنفيه درباره فقر مي فرماي��د: »يا بنَُي انِيّ اخَافُ عَليَك 

الفَْقْرَ، فَاسْتَعِذْ باِللهِ مِنْهُ فَانِهُّ مَنْقَصَةٌ للِدّينِ، مَدْهَشَةٌ للِعَْقْلِ، داعِيةٌ للِمَْقْتِ.« 
فرزند عزيزم! من از ديو مهيب فقر بر تو مي ترس��م، از او به خدا پن��اه ببر، فقر موجب نقصان 
دين است، يعني فقر آدمي را كه ايمان قوي نداشته باشد زود وادار به گناه مي كند. لذا رسول 
اكرم)ص( فرمود: »كادَ الفَْقْرُ انَْ يكونَ كفْرا« فقر نزديك به سر حد كفر است. فقر، روح را عاصي 

و عزيمت را ضعيف مي كند. 
اثر ديگر فقر را فرمود: »مَدْهَشَةٌ للِعَْقْل«. فقر فكر را پريشان و دهشت زده مي كند. عقل و فكر 
در اثر احتياج و فقر تعادل خود را از دست مي دهد، انسان ديگر نمي تواند خوب در قضايا فكر 

كند؛ همان طوري كه مصيبت ها توليد پريشاني فكر و خيال مي كند. 
تدبير صواب از دل خوش بايد جست/ سرمايه عافيت كفاف است نخست

البته باز افرادي استثنايي هستند كه اين طور نيستند اما همه كه اين طور نيستند. 
اثر سوم فرمود: »داعِيةٌ للِمَْقْتِ« يعني فقر سبب ملامت و سركوبي و تحقير مردم و در نتيجه 
سبب پريشاني روح و موجب عقده اي شدن انسان مي گردد. يا شايد مقصود اين جمله اين است 

كه تو با مردم عداوت پيدا خواهي كرد و مردم را مسئول بدبختي خود خواهي خواند. 

هاشمي امام يا هاشمي فرزندان؟!
عبدالله گنجي در كانال تلگرامي خود نوشت: »هاشمي از ياران اصلي امام و انقلاب بود.« )مقام 
معظم رهبري( »هاشمي عصاي دست امام بود.« )سيدحسن خميني( »هاشمي عقل منفصل 
امام بود.« )حجاريان( اما تصويري كه اكنون از هاشمي ارائه مي شود با اينها مي خواند؟ اتفاق 

جالبي در حال انجام است!
منتقدان و متعلقان عاطفي هاشمي درباره ايش��ان به يك تقاطع مشترك رسيده اند. برخي 
فرزندان )و برخي اصلاح طلبان تجديدنظر كرده( كه رسماً از نظام ديني عبور كرده و آن را بلند 
فرياد مي زنند و از عدم رأي آوري ترامپ هم ناراحت هستند، تصويري از هاشمي ارائه مي كنند 

كه به آنچه خود امروز باور دارند معنا دهد. 
يا به نقطه اي كه اكنون خود رسيده اند وجاهت دهند؛ بنابراين هاشمي كه ارائه مي كنند همان 
هاشمي منتقدان است كه دنبال امريكا بود. طبقه اشراف در دولتش پديدار شدند، شب عاشور 

جت اسكي مي رفت، اقتصاد ليبرالي در انقلاب اسلامي بنيان گذاشت و... 
براي اينكه بين هاشمي امام و هاش��مي اصلاح طلبان، هاشمي عرفي گرا و هاشمي غرب گرا 
فاصله بيفتد و ظلم به ايش��ان صورت نگيرد پيش��نهاد مي كنم فرزندان براي پرزنت هويت 
سياسي- اجتماعي امروز خود هاشمي را قرباني نكنند. خوب است حوزه حكومتي هاشمي 
را واگذارند و همان حوزه خصوصي پدر- فرزندي را روايت كنند كه مامان را بيرون هم عفت 
صدا مي كرد. قرمه سبزي دوست داشت. در فلان سفر با ايشان خوش گذشت. شب آمد خانه 

اوقاتش تلخ شد و شام نخورده خوابيد و... 
اينگونه ممكن است كمتر بين هاشمي و امام فاصله بيفتد. مثلًا وقتي از امام يك كلمه مثبت 
- حتي يك كلمه - درباره امريكا يافت نمي شود چرا او را هم دنبال امريكا نشان دهيم و هم 
عصاي امام حساب كنيم؟ چرا اصرار داريم يك هاشمي متناقض ارائه كنيم؟ اگر اصرار داريد 

همين درست است ما اصرار ديگري نداريم.

اهميت غيرت ديني
مصطفي عليجان زاده طي يادداش��تي 
نوشت: رهبر انقلاب، در ارتباط تصويري 
مردم قم فرمودند عزيزان من! كساني 
كه اي��ن س��خن را از اين بن��ده حقير 
مي شنويد، غيرت ديني را حفظ كنيد. 
عامل نجات كشور در بزنگاه هاي مختلف 
غيرت ديني مل��ت ايران بوده اس��ت. 
غيرت ديني اس��ت ك��ه تهديدها را به 

فرصت تبديل مي كند، لذا نمونه هايي از اين غيرت ديني را مرور مي كنيم:
۱( محكوميت توهين روزنامه اطلاعات: اين روزنام��ه در ۱۷ دي ماه ۱۳۵۶ با چاپ مقاله اي 
موهن، تهمت هاي ناروايي به روحانيت تش��يع به ويژه امام خميني نس��بت داد كه با قيام و 
اعتراض پرشور مردم قم در ۱۹ دي ماه همراه شد كه در واقع جرقه اوليه پيروزي انقلاب بود. 
۲( شكستن حكومت نظامي پهلوي: در ش��امگاه ۲۱ بهمن ۵۷، رژيم پهلوي قصد داشت با 
اعلام حكومت نظامي دست به كودتاي نظامي و سركوب كامل انقلاب بزند كه با بصيرت امام 
خميني)ره( در ضرورت شكستن حكومت نظامي، مردم غيور ايران آخرين ميخ را بر تابوت 

رژيم منحوس پهلوي كوبيد. 
۳( دفاع مقدس: يكي از بي نظيرترين نمونه هاي غيرت ديني، دفاع هشت ساله مردم ايران در 

مقابل حمله همه جانبه صدام با حمايت قدرت هاي غربي، شرقي و عربي بود. 
۴( نامگذاري روز قدس: امام راحل در روز ۱۶ مرداد سال ۱۳۵۸ مصادف با سيزدهم رمضان 
۱۳۹۹ همزمان با شروع دور تازه اي از جنايات بي رحمانه رژيم اشغالگر صهيونيستي در لبنان 
طي پيامي، روز جمعه آخر ماه مبارك رمضان را به عن��وان روز جهاني قدس تعيين كردند و 
عموم مسلمانان جهان را به همبستگي اسلامي در اين روز بزرگ فراخواندند كه با لبيك ملت 

ايران و امت اسلامي رژيم صهيونيستي در سراشيبي شكست و زوال قرار گرفت. 
۵( حكم ارتداد رشدي: ۲۵ بهمن ماه سالروز صدور حكم تاريخي امام خميني )ره( مبني بر ارتداد 
سلمان رشدي است. در چنين روزي در سال ۱۳۶۷ فتواي امام دولت هاي اسلامي و پيروان ساير 
اديان الهي را نسبت به كليد خوردن يك نبرد تمام عيار تبليغاتي و جنگ رسانه اي توسط نظام 

سلطه و كانون هاي شيطاني تفكرات و انديشه هاي غربي و صهيونيستي هوشيار كرد. 
۶( حماسه ۹دي: اين روز نماد دفاع جانانه ملت از ولايت و مقدسات ديني است، به طوري كه 

به هشت ماه آشوب و فتنه پايان داد. 
۷( دفاع از حرم: با هجوم عوامل تكفيري به س��وريه و عراق براي از بين بردن اماكن مقدس 
اسلامي، مردم ايران با علمداري حاج قاسم و به ميدان آوردن مدافعان حرم از ساير كشورها، 

علاوه بر حفظ بقاع متبرك، يك نيروي متحد و قوي در محور مقاومت ايجاد كردند. 
۸( تشييع باشكوه حاج قاسم: دش��من با نيت زمينگير كردن محور مقاومت، سپهبد قاسم 
سليماني را ناجوانمردانه ترور كرد، اما بدرقه ها و تشييع فرماندهان مقاومت در عراق و ايران 
و مراسم هاي بزرگداشت ايشان كه برگرفته از غيرت ديني ملت و امت بود، ثابت كرد شهيد 

سليماني از سردار سليماني به مراتب قوي تر و تاثيرگذارتر است. 
همانگونه كه امام خامنه اي فرمودند غيرت ديني همواره تهديد را به فرصت تبديل كرده است، 
لذا از اين قدرت عظيم غافل نشده و مراقب برنامه دش��منان داخلي و خارجي براي تضعيف 

غيرت ديني باشيم. 

يك بام و دو هواي ورزشي غرب!
فريدون حسن در توئيتي نوشت: غربي ها سال هاست شعار ميدن ورزش 
از سياست جداست و به همين بهونه هم ما رو تعليق و تحريم مي كنند، 
ولي حالا خودش��ون به همين دليل المپيك  زمستاني چين رو تحريم 

كردن البته اونم تحريم سياسي! يك بام و دو هواي جالبيه.

 ماليات بر ارزش افزوده
آدرس غلط ماليات بر مصرف

حسن س��بحاني، اس��تاد تمام اقتصاد دانش��گاه تهران و نماينده ادوار 
مجلس در توئيتي نوش��ت: ماليات بر ارزش افزوده؛ آدرس غلطي براي 
ماليات بر مصرف اس��ت. اين ماليات كه ۲۸درصد درآمد هاي مالياتي 
كشور را تشكيل مي دهد همچون ماليات بر حقوق كارمندان و كارگران 
سهل الوصول و به شدت غير عادلانه است. يارانه  پرداختي نقدي و غير 
نقدي و معيشتي، از معادل ۷۵درصد ماليات بر مصرف تجاوز نمي كند. 

كودك تازه زاده شده و گل تازه دميده
سميه عبداللهي در توئيتي نوشت: تماش��اي كودك تازه زاده شده مثل 
تماشاي گل تازه دميده در باغچه است! آن نظم و شكل و تركيب فوق العاده 
كه در چشم ها رنگي خاص دارد و در موها رنگي ديگر و در لب ها به شكوه 
زيبايي رسيده، شبيه اعجاز وجود برگ هاي گل تازه شكفته است و حيراني 

اين سؤال كه چطور اين رُستن)كودك و گُل( ممكن شد؟!

    تصویر منتخب

   سحابي عروس دريايي )jellyfish(| انتشار در صفحه توئيتر رضا بهزاديان نژاد


